
PROTOKÓ Ł NrXXIIU2020 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 24 listopada 2020 r. 

XXII112020 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Świdwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania się  na 
odległość . 

Godzina rozpoczęcia —12.00 
Godzina zakończenia —14.38 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji .............................15 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym o 
godz. 12.00 otwarcia XXIIU2020 Sesji Rady Gminy Świdwin dokonała Przewodnicząca Rady - 
Pani Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Świdwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Świdwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Świdwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Świdwinie; Kierownika Ref. Oświaty, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Świdwin 
- Ewę  Kretowicz - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Świdwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Środ. i Gosp. Komunalnej UG 
Świdwin 

- Pana Bartłomieja Szewczaka - Komendanta Straży Gminnej UG Świdwin 
- Pana Jacka Czyżewskiego - I Zastępcę  Komendanta Powiatowego Policji w Świdwinie 
- Pana Józefa Brzezińskiego - Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 
Świdwinie 

Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca Rady stwierdzi ła prawomocność  obrad. 

Radni uczestnicz ący w Sesji online: Halina Cybul, Antoni Giluk, Jan Kulikowski, 
Tomasz Makowski, Ryszard Pawlonka, Iwona Piotrowicz, Ewelina Pugacz, Robert Rozmus, 
Marcin Serafin, Piotr Sieradzki, Agnieszka Tokarska, Bo żena Wieczorek 

Z sesji online rozłączy ła się  Pani Iwona Piotrowicz (godz. 12.03) 



Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że protokół  z sesji 
Nr XX1112020 z dnia 28.10.2020 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 
Radni nie wnieśli innych uwag do przedstawionego porz ądku obrad. Wobec braku uwag 
Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad jest porządkiem obowiązującym. 

Porzadek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy Świdwin. 
S. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie między sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorządów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Podjęcie uchwał : 

1) w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Swidwin na rok 2021 

2) w sprawie przyj ęcia Programu wspó łpracy Gminy świdwin z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku 
publicznego na 2021 rok 

3) w sprawie nadania nazwy ulicy 
4) w sprawie okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści 
5) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2020. 

11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE NA TERENIE GMINY ŚWID WIN 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Pana Jacka 
Czyżewskiego - I Zast ępcę  Komendanta Powiatowego Policji w świdwinie. 

Pan Jacek Czyżewski podziękował  Wójtowi Gminy świdwin za przedłożenie projektu uchwa ły 
do procedowania oraz Radzie Gminy za przeg łosowanie uchwały dotyczącej przekazania 
środków na fundusz wsparcia Policji na dofinansowanie do radiowozów. Dzi ęki dofinansowaniu 
z gmin powiatu świdwińskiego Policja otrzyma dwa radiowozy. 
Następnie Komendant przedstawi ł  analizę  stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy świdwin w 
2020 r. (załącznik nr 2). 
Na zakończenie Zastępca Komendanta podziękował  za współpracę  i wszelką  pomoc członkom 
państwowej i ochotniczej stra ży pożarnej oraz Komendantowi Stra ży Gminnej. 
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Do sesji on/inc do łączy ła Pani Iwona Piotrowicz (godz. 12.14) 

Pani Bożena Wieczorek poprosi ła o zwrócenie uwagi na to, by podczas akcji prowadzonych 
przez Policj ę  we wsi nie by ły niszczone chodniki. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Pana Józefa 
Brzezińskiego - Komendanta Powiatowego Pa ństwowej Straży Pożarnej w Swidwinie. 

Pan Józef Brzeziński na początku podziękował  Komendantowi Policji oraz Komendantowi 
Straży Gminnej za wspó łpracę . Następnie przedstawi ł  informacj ę  z działań  operacyjnych PSP na 
terenie Gminy Swidwin za okres 01.01.2020-23.1 1.2020 oraz informacj ę  przygotowaną  przez 
Pana S ławomira Buniaka z dzia łań  operacyjnych OSP (załącznik nr 3). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy w dobie zagro żenia epidemicznego 
są  prowadzone szkolenia stra żaków z OSP, czy będą  w najbliższym czasie prowadzone? 

Pan Józef Brzezi ński odpowiedział , że szkolenia zostały zawieszone, ale nie s ą  anulowane. 
Dodał , że grupa 15 osób z powiatu zaliczy ła już  pierwszą  część  120-godzinnego szkolenia w 
formie e-learningu i zosta ła tylko część  praktyczna. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Pana Bart łomieja 
Szewczaka Komendanta Straży Gminnej UG Swidwin. 

Pan Bart łomiej Szewczak przedstawi ł  sprawozdanie z dzia łalności straży gminnej za rok 2020 
(załącznik nr 4). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Panią  Ewę  
Kretowicz Kierownik Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Swidwinie. 

Pani Ewa Kretowicz przedstawi ła informacje o stanie bezpiecze ństwa i przestrzegania 
porządku publicznego oraz bezpiecze ństwa zdrowotnego mieszka ńców Gminy Swidwin w 
odniesieniu do stanu epidemii SARS-CoV-2 (za łącznik nr 5). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy w dobie epidemii osobom 
potrzebuj ącym opieki na co dzień  świadczenia udzielane s ą  tak, jak do tej pory, czy co ś  się  
zmieniło? 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedziała, że świadczenia udzielane są  tak samo jak do tej pory, nie 
było żadnej przerwy w świadczeniu pomocy i wszystkie opiekunki pracuj ą . 

Pani Bożena Wieczorek zapytała jak zabezpieczone s ą  opiekunki, które je żdżą  do różnych 
podopiecznych? Czy maj ą  jednego podopiecznego? 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedziała, że opiekunki są  zabezpieczone w podstawowe środki 
ochrony osobistej czyli w maseczki, r ękawice jednorazowe i środki dezynfekuj ące. Opiekunki 
mają  pewną  stałą  grupę  podopiecznych, które są  obj ęte pomocą . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Pana Sebastiana 
Basiejko Kierownika Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwinie. 
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Pan Sebastian Basiejko przedstawił  działania dotyczące bezpieczeństwa i zapobiegania 
przeciwdziałania i zwalczania COyID-19 w placówkach o światowych (załącznik nr 6). 

PRZERWA 13.30-13.45 

Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ła, że w okresie międzysesyjnym komisja 
spotkała się  dwukrotnie. Na posiedzeniach Komisja zapoznała się  ze stanem technicznym 
placów zabaw, omówiono dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 
porównano wysokość  podatku od środków transportowych dla samochodów specjalnych w 
ościennych gminach. Komisja jest w trakcie omawiania planowanych prac dotycz ących remontu 
dróg i chodników gminnych. 

Pan Antoni Giluk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej poinformowa ł, że w okresie międzysesyjnym Komisja 
spotkała się  w dniu 12.11.2020 r. Na posiedzeniu Komisja omówi ła propozycje stawek 
podatków i opłat lokalnych na 2021 r., dokona ła oceny realizacji inwestycji w 2020 r. oraz plan 
inwestycyjny na 2021 r., zaopiniowała gminny program profilaktyki i rozwi ązywania 
problemów alkoholowych na 2021 r. oraz dokona ła oceny zmian w budżecie gminy na 2020 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
rada gminy obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 17.11.2020 r., na którym omówiony 
został  gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 
przeciwdziałania narkomanii w Gminie Świdwin na 2021 r., omówiono program współpracy 
Gminy Świdwin z organizacjami pozarz ądowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność  pożytku publicznego na 2021 r. Ponadto radni zapoznali si ę  z propozycj ą  stawek i 
opłat lokalnych na 2021 r. oraz omówili projekty uchwa ł  na dzisiejszą  sesję  Rady Gminy 
Swidwin. 

Pani Halina Cybul - Przewodnicz ąca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym komisja rewizyjna dokonała kontroli wydatków poniesionych na remonty w 
jednostkach o światowych w 2019 roku (w trakcie) oraz dokona ła analizy zamówień  publicznych 
za rok 2019. 

Z sesji online rozłączył  się  Pan Ryszard Pawlonka (godz. 13.51) 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informację  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej UG Swidwin, Pan 
Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG 
Swidwin oraz Wójt Pan Kazimierz Lechocki. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Ś rodowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- wydano zawiadomienie o zakończeniu postępowania dowodowego w sprawie wydania 
decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia 
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polegającego na budowie farmy fotowoltaicznej w Berkanowie 
- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie wyp łacił  

dotację  za wykonanie zadania polegaj ącego na usuwaniu azbestu z terenu gminy 
Świdwin; kwota dotacji: 25.074,70 zł; koszt całkowity zadania: 34.550,00 zł  

- w dniu 9.11.2020 r. podpisano umow ę  z fkmą  AU Sp. z o. o. sp. kom., Chojnica k. 
Mirosławca na odbiór odpadów komunalnych od mieszkańców w 2021 r. 

- Urząd Gminy Świdwin przyjmuje wnioski o umieszczenie w wykazie k ąpielisk 
planowanych do utworzenia w sezonie k ąpielowym 2021; wnioski należy składać  w 
terminie do dnia 31 grudnia 2020 r.; więcej informacji na stronie BlP urz ędu 

- przygotowano i wysłano do zaopiniowania do TOZ Swidwin, Inspekcji Weterynaryjnej i 
Kół  Łowieckich projekt Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2021 roku 

- złożono zapotrzebowanie do Urz ędu Marszałkowskiego na 295 ha powierzchni pod 
uprawę  konopi w 2021 r. 

- Gmina Świdwin ogłosiła 10 przetargów na sprzedaż  nieruchomo ści: 
- na sprzedaż  pięciu działek budowlanych w Kluczkowie; przetargi odb ędą  się  w dniu 

14.12.2020 r. 
- na sprzedaż  trzech działek pod budowę  garaży w Smardzku; przetargi odbędą  się  w 

dniu 11.12.2020r. 
- na sprzedaż  działki sklasyfikowanej jako Ws, czyli grunt pod wodami w Rusinowie; 

przetarg odb ędzie się  w dniu 11. 12.2020 r. 
- na sprzeda ż  działki rolnej w Bełtnie; przetarg odb ędzie się  w dniu 11. 12.2020 r. 
Wszystkie ogłoszone przetargi odbędą  się  w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
po wcześniejszej wpłacie wadium. 
Pani Kierownik poinformowa ła, że w całej Polsce od 01.09.2020 r. do 30.11.2020 r. trwa 
Powszechny Spis Rolny. Spis obejmuje wszystkie gospodarstwa rolne. Wszystkie 
podmioty, czyli osoby fizyczne, osoby prawne oraz jednostki organizacyjne 
nieposiadające osobowości prawnej zobowiązane są  do udzielania dokładnych, 
wyczerpujących i zgodnych z prawdą  odpowiedzi w formie samopisu internetowego, 
wywiadu telefonicznego lub bezpo średnio w trakcie spotkania z rachmistrzem spisowym. 
Na terenie gminy Swidwin podlegaj ą  spisowi 372 gospodarstwa indywidualne i 10 
gospodarstw należących do osób prawnych. Na dzie ń  dzisiejszy na terenie gminy 
Swidwin zostało spisanych ok. 96% gospodarstw, z czego 1% przypada na 4 
gospodarstwa. 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji iy 
bieżącym okresie: 

- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu i 
Swidwinie (przedszkole i oddział  zerowy) 

- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie; hala dzia ła w pełnym zakresie dla grup 
zorganizowanych bez organizacji imprez sportowych 

- bieżąca realizacja i obs ługa funduszy sołeckich; Kierownik poprosi ł  sołtysów o 
mobilizacj ę  w celu realizacji funduszy na poszczególnych zadaniach i o kontakt z 
pracownikiem merytorycznym - Panią  Lucyną  Kierzek. 

- trwa realizacja projektu Senior+ w Cieszeniewie (prace adaptacyjne i remontowe 
świetlicy wiejskiej, zakup sprzętu i wyposażenia); rozpoczęcie działalności planowane 
jest na styczeń  2021 r. 

- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych w 
związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 

- złożono wnioski o organizacj ę  robót publicznych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 



- bieżąca współpraca ze szkołami w sprawie organizacji szkół  w czasie pandemii 
- bieżąca współpraca z organizatorem programu „Bankowcy dla Edukacji" 
- podpisano umowę  w ramach projektu „Pomorze Zachodnie - Bezpieczna Edukacja" w 

ramach którego gmina pozyska ła 44.875,76 zł  na zakup środków ochrony osobistej, 
sprzętu i środków do utrzymania i dezynfekcji dla szkó ł  podstawowych z terenu Gminy 
Świdwin 

- trwaj ą  przygotowania do wdro żenia programu Rządowego wsparcia dla nauczycieli na 
zakup sprzętu 

- pomoc organizacyjna i wsparcie techniczne przy zbiórce surowców wtórnych 
organizowanej dla Kajtka; łącznie przekazano 9,9 ton nakrętek oraz 462 kg złomu 

- ogłoszono XVIII Konkurs Plastyczny „Id ą  Święta"; prace konkursowe tj. r ękodzieło 
świąteczny skrzat, krasnoludek lub Miko łaj należy dostarczyć  do świetlicy wiejskiej w 
Lekowie w terminie 7-8.12.2020 w godz. 15.00-17.00; rozstrzygni ęcie konkursu nastąpi 
w dniu 9.12.2020 r. 

- bieżąca współpraca z GOPS Świdwin w celu dostarczenia opalu dla osób potrzebuj ących 
pomocy 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych oraz na 
stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bie żącym okresie: 

- w dniu 19 listopada br. nastąpiło  otwarcie ofert w przetargu dotycz ącym budowy sieci 
kanalizacji sanitarnej w Starym Przybys ławiu; wybrana została oferta ProEnyiro 
Golczyk, Siwiec Sp. J. na kwotę  2 000 000 zł  

- trwają  prace związane z przebudową  chodnika w Niemierzynie; wykonawca Usługi 
Budowlane oraz Le śne „Eko-Tom" Tomasz Lonc; po zakończeniu prac w Niemierzynie 
Wykonawca rozpocznie roboty polegaj ące na budowie chodnika w miejscowo ści 
Przymiarki 

- zakończono prace związane z budową  chodnika w Bierzwnicy; wykonawca StefBud 
- zakończono prace związane z budową  chodnika w Cieszeniewie; wykonawca StefBud 
- w dniu 23 listopada br. rozpoczęto prace związane z utwardzeniem drogi z p łyt JOMB w 

miejscowości Stary Przybys ław 
- podpisane zostały umowy na roboty polegaj ące na utwardzeniu drogi z p łyt JOMB w 

Oparznie oraz na wykonanie odwodnienia drogi gminnej w miejscowo ści Łąkowo 
- Energa-Obrót S.A. zosta ła wyłoniona jako sprzedawca energii elektrycznej w ramach 

„Gryfickiej Grupy Zakupowej"; stawka dla obiektów gminnych na 2021 r. - 0,334 
zł/kWh (w 2020 r. - 0,405 z ł/kWh) dla o świetlenia ulicznego - 0,325 zł/kWh (w 2020 r. 
- 0,368 zł/kWh) 

- wysłano wniosek o płatność  na zadanie „Przepis na sukces - Gminny Konkurs 
Kulinarny" dofinansowany z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

- złożono poprawki do wniosku o p łatność  do projektu pod nazwą: „Przebudowa istniej ącej 
oczyszczalni ścieków bez zmiany sposobu użytkowania działki 76/25 z wymianą  
urządzeń  oraz sieci odprowadzaj ącej w miejscowości Krosino", który jest realizowany z 
dofinansowaniem Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020 

- złożono wniosek o płatność  w ramach zadania: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z 
oczyszczalnią  ścieków i przepompowniami w miejscowo ści: Bystrzyna i Dobrowola", 
które jest realizowane z dofinansowaniem Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego na lata 20 14-2020 

- wysłano podpisane sprawozdanie z trwa łości projektu „Zakup fabrycznie nowego 
samochodu ratowniczo - gaśniczego z funkcj ą  ograniczenia skażeń  dla OSP Bierzwnica" 
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Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Nie zgłoszono interpelacji. 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄ I)ÓW 

Nie zgłoszono zapytań . 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Nie udzielono odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAŁ  

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Sekretarz Gminy Panią  Halinę  
Czaj kowskę  o przedstawienie projektów uchwał . 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie przyj ęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Świdwin na rok 2021 (treść  uchwały stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu). 
Uchwala Nr XXIII/177/2020 w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie 
Świdwin na rok 2021 została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie przyj ęcia 
Programu współpracy Gminy Swidwin z organizacjami pozarz ądowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku publicznego na 2021 rok (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 9 do protoko łu). 
Uchwała Nr XXIII/17812020 w sprawie przyj ęcia Programu współpracy Gminy Swidwin z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku 
publicznego na 2021 rok zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie nadania nazwy 
ulicy (treść  uchwały stanowi załącznik nr 11 do protoko łu). 
Uchwała Nr XXIII/17912020 w sprawie nadania nazwy ulicy została przyjęta jednogłośnie 14 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości (treść  projektu uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła, by przed głosowaniem jeszcze raz 
skupić  się  nad uchwałą  w sprawie okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści. Poinformowała, 
że na poprzedniej komisji łączonej osoby obecne wyrażały swoje zdanie na temat podniesienia 
stawek podatku od nieruchomo ści. Według informacji uzyskanych od Pani Skarbnik w wyniku 
tych podwyżek do budżetu gminy miałoby wpłynąć  43 tys. zł . Przewodnicząca zadała wówczas 
pytanie, czy nie powinno si ę  tych środków poszukać  w ramach oszczędności i podała konkretny 
przykład, gdzie w dziale administracja publiczna planowane s ą  wydatki większe o blisko 290 
tys. É. Przewodniczącą  zastanawia zasadno ść  podnoszenia podatków mieszkańcom, gdzie do 
budżetu gminy ma wpłynąć  43 tys. zł, przy jednoczesnym zwiększaniu wydatków na 
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administracj ę  publiczną, gdzie w podziałce na same wynagrodzenia jest wzrost o 10,6%. 
Przewodnicząca zauważyła, że Wójt przeczytał  informację, iż  rozstrzygnięty został  przetarg na 
kanalizacj ę  Przybysławia. Przetarg wygrała firma ProEnyiro, która zaoferowała kwotę  2 mln zł , 
a z posiadanych informacji wynika, że wstępnie planowanych było 2.172.000 zł  na wykonanie 
tej kanalizacji. Przewodnicząca uważa, że należy zastanowić  się  czy zasadne jest wprowadzanie 
podwyżki dla mieszkańców, biorąc pod uwagę  aktualną  sytuacj ę  z jaką  borykaj ą  się  mieszkańcy 
gminy. Wiadomym jest, że na pewno trzeba b ędzie uchwalić  wyższe stawki za wywóz 
nieczystości. Radni nadal nie posiadaj ą  informacji jak będzie kształtowała się  cena za metr 
sześcienny wody i ścieków. Biorąc powyższe pod uwagę, a także informacje o tym, że 
planowana subwencja jaką  otrzyma gmina jest niemal o 2 mln z ł  wyższa od bieżącego roku, że 
planowany udział  w podatku PIT w gminie Swidwin na przysz ły rok nie zostanie uszczuplony 
Przewodnicząca poddała pod wątpliwość  sięganie do kieszeni mieszkańców. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że sięganie do kieszeni podatników to nie jest łatwy 
temat, z tym jak można zauważyć  w budżecie, wiele zada ń  trzeba realizować. Wychodząc z 
założenia, że jeżeli radni „odpuszczaj ą" jeden rok z podatkami, być  może mają  też  w zamiarze 
„odpuścić" wiele lat. Wójt powiedział, że subwencje dla gminy również  są  liczone od 
maksymalnych stawek ustalanych przez Ministerstwo Finansów. Wójt uwa ża, że lepiej jest jeżeli 
podatek podnosi się  krocząco w niewielkim stopniu, niż  odpuszczenie wzrostu podatku na rok, 
czy dwa. Bo później żeby starczyło na normalne funkcjonowanie i wykonywanie na łożonych 
zadań  trzeba podnosić  je drastycznie. Podnoszenie podatków bardzo drastycznie jest bolesne dla 
mieszkańców, ale mniej niż  podnosi się  je drobnymi kroczkami i nie proponuje stawek 
maksymalnych. Wójt stwierdzi ł, że samorząd nie ma wpływu na wiele rzeczy. Nie ma wp ływu 
na wysokość  płac nauczycieli, gdzie podwyżki są  wprowadzane i zrzucane na samorz ądy. Nie 
ma wpływu na wysokość  płac, gdzie płaca minimalna jest podnoszona, nie ma wp ływu na wiele 
innych czynników, które trzeba wprowadza ć  w życie. Dodatkowo trudny rok pandemii oraz 
trudne do przewidzenia i obliczenia straty z tego tytu łu, jakie mogą  być  również  dla budżetu 
gminy, napawają  obawą. Aby więc zrównoważyć  budżet to niestety trzeba szuka ć  dochodów. 
Jest to związane z dochodami własnymi. Wójt jeszcze raz podkreślił, że lepiej jest podnosić  
podatek co roku drobnymi kroczkami, ni ż  robić  drastyczne ruchy szczególnie w tym dziale. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdziła, że Wójt nie odniósł  się  do jej 
wyliczeń  dotyczących wzrostu o 10,5% na wynagrodzenia w urz ędzie gminy, natomiast mówi ł  o 
wzroście pensji minimalnej, która ma wzrosn ąć  o 7,7%. Przewodnicząca powiedziała, że nie 
uważa iż  większość  pracowników w urzędzie gminy zarabia najniższą  krajową, więc ten wzrost 
na pewno nie jest podyktowany wzrostem pensji minimalnej. średnia pensja w gospodarce 
krajowej przewidywana jest na wzrost 3,6%, a w projekcie bud żetu te kwoty są  wyższe o 10,6% 
pomimo, że w wieloletniej prognozie finansowej, jaką  rada przegłosowała na ten rok i kolejne 
lata, Pani Skarbnik zak ładała wzrost rok do roku o ok. 2%. Wobec tego te kwoty i stawki 
procentowe nie są  spójne ze sobą. Jeżeli Wójt mówi o zrównowa żeniu budżetu i trosce o 
zabezpieczenie podstawowych dochodów bieżących i zrównoważeniu ich z wydatkami 
bieżącymi to uważa, że bardziej należałoby się  zastanowić  nad zasadno ścią  wypłaty premii i 
nagród w okresie pandemii. Przewodnicz ąca powołała się  na dokument, w którym są  zestawienia 
nagród od stycznia do czerwca br. na łączną  kwotę  166 tys. zł. Natomiast biorąc pod uwagę  
kwoty nagród -166 tys. zł, oszczędności na przetargu - 172 tys. zł, czy też  zmniejszenie stopnia 
podwyżek planowanych na przyszły rok w administracji publicznej wydaje si ę, że mieszkańcom 
nie należy podnosić  stawki podatku. 

Do sesji online dołączy ł  Pan Ryszard Pawlonka (godz. 14.21) 
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Pani Renata Kamińska powiedziała, że do tematu należy podej ść  zasadniczo, a każdy radny 
podejmie decyzję  oddając swój głos, bo rozmowa toczy si ę  na tematy które jeszcze nie zosta ły 
poruszone i o których nie rozmawiano na komisjach. Pani Skarbnik zauwa żyła, że mówienie w 
tej chwili o oszczędnościach na inwestycji jest za wczesne, bo nie wiadomo czy przy realizacji 
inwestycji nie wystąpią  jakieś  sytuacje, gdzie środki do zapłacenia wykonawcy będą  wyższe. 
Dodała, że gmina w tej chwili nie ma problemu z wydatkami maj ątkowymi, a problem jest z 
wydatkami bieżącymi, a gdy komisja budżetowa będzie obradowała nad projektem budżetu na 
2021 r. to wtedy temat będzie szczegółowo omawiany. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że także skupiła się  na wydatkach 
bieżących mówiąc o funkcjonowaniu administracji, jak również  zestawieniu nagród za okres 
styczeń-czerwiec 2020 r. 

Pan Antoni Giluk powiedział, że komisja budżetowa również  miała propozycj ę, by ulżyć  
przedsiębiorcom. Na posiedzeniu komisji wspólnej omawiano propozycj ę , żeby nie podnosić  
podatków przedsi ębiorcom w związku z trudną  sytuacj ą  coyidową, ale nie uzyskała ona 
akceptacji większości radnych. W związku z tym uważa, że radni podczas głosowania zdecyduj ą  
czy propozycja podwyżek przedstawiona przez Pani ą  Skarbnik jest do zaakceptowania. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że wnioskował  za tym by pozostawić  stawkę  podatku od 
nieruchomości dla przedsiębiorców na poziomie z tego roku. Doda ł, że niektóre stawki jak za 
prąd, płacę  minimalną, stawka za wodę  i ścieki są  ustalane przez inne organy, na które radni nie 
mają  wpływu. W związku z tym uważa, że nie jest słuszne podnoszenie stawki podatku. 

Pani Renata Kamińska poinformowała, że Wójt podj ął  decyzj ę  by podatek od środków 
transportowych pozostawi ć  na poziomie roku 2020. Doda ła, że to jest też  ukłon w stosunku do 
pracodawców. 

Pan Jan Kulikowski powiedział, że zgadza się  z Wójtem, by lepiej podnosić  podatek małymi 
stawkami, niż  żeby to było skumulowane, ale wtedy gdyby nie by ło takiego roku jaki jest 
obecnie. Dodał , że ten rok jest wyjątkowy i należy się  wyjątkowo nad tym zastanowić . 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że to jest tak szczególny rok, że o 43 tys. zł  można 
uszczuplić  inne wydatki i zgadza się  ze wszystkimi argumentami, jakie przedstawi ła 
Przewodnicząca Rady. 

Pani Halina Cybul powiedziała, że pandemia daje si ę  wszystkim we znaki i na pewno szybko 
się  to nie skończy. Natomiast aura pogodwa nie by ła sprzyjająca zarówno dla rolników, jak i 
wszystkich mieszkańców. Radna jest zdania, by pozostawi ć  stawkę  podatku na poziomie roku 
2020. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zarządziła głosowanie nad projektem uchwa ły w 
sprawie określenia stawek podatku od nieruchomo ści. 

Wynik głosowania: „przeciw" - 11 g łosów, „wstrzymujący się" - 4 głosy (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 14 do protoko łu). 

W wyniku głosowania projekt uchwa ły w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomo ści 
został  odrzucony. 



Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2020 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 15 do protoko łu). 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, co to są  zakupy us ług pozostałych w administracji publicznej? 

Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że to są  składki ubezpieczeniowe. 
Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że pytanie dotyczyło działu 750 
rozdział  75023 i par. 4300. 

Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że chodzi o zakup us ług pozostałych 7.000 zł  i *4110 
składki na ubezpieczenia spo łeczne. Pani Skarbnik wyjaśniła, że środki zaangażowane są  do 
końca roku i brakowa ło w tych podziałkach, wi ęc zosta ły zwiększone. 

Uchwa ła Nr XXIII1180/2020 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2020 
została przyj ęta jednogłośnie 15 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
16 do protoko łu). 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Wolnych wniosków nie zg łoszono. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 14.38 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamkn ęła obrady XXIII/2020 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protoko łu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

A" ą  Ol ej ni czak 

Protoko łowała 
c0 

Izabela Zwojska 
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Załaczniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Analiza stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Świdwin w 2020 r. 
3) Informacja z działań  operacyjnych na terenie Gminy świdwin za okres 01.01.2020-23.11.2020. 
4) Sprawozdanie z działalności straży gminnej za rok 2020. 
5) Informacje o stanie bezpiecze ństwa i przestrzegania porz ądku publicznego oraz bezpieczeństwa 

zdrowotnego mieszkańców Gminy świdwin w odniesieniu do stanu epidemii SARS-CoV-2. 
6) Informacje o działaniach dotyczących bezpieczeństwa i zapobiegania przeciwdzia łania i zwalczania 

COyID- 19 w placówkach oświatowych. 
7) Uchwała Nr XXIII/1 77/2020 w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Świdwin na rok 2021. 
8) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Świdwin na rok 2021. 
9) Uchwała Nr XXIII/178/2020 w sprawie przyj ęcia Programu współpracy Gminy Świdwin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku publicznego na 2021 rok. 
10) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia Programu współpracy Gminy świdwin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadz ącymi działalność  pożytku publicznego na 2021 rok. 
11) Uchwała Nr XXIII/17912020 w sprawie nadania nazwy ulicy. 
12) Imienny wykaz głosowania w sprawie nadania nazwy ulicy. 
13) Uchwała w sprawie okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści. 
14) Imienny wykaz głosowania w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomo ści. 
15) Uchwała Nr XXIII/1 80/2020 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2020. 
16) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2020. 

11 


